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Årsberetning 2024  - Sportskørsel/Køreudvalget                               07.10.24 

 

Mødeaktiviteter i Sportskørsel/Køreudvalget 

Sportskørsel/Køreudvalget har afholdt 12 møder siden HB-mødet i 2023. 

 

Stævnesæsonen i Danmark 

I løbet af året har der været afholdt fire landsstævner hos SKS, VK, FKS og MKS, samt 

landsstævneklasser i forbindelse med det Internationale Stævne i DKS i maj måned. I slutningen af 

august blev DM & DKF Mesterskabet afholdt af DKS på Rævebjerg. Det sene tidspunkt for 

afholdelsen af DM & DKF Mesterskabet skyldtes, at EM for Children, Junior og U25 kuskene blev 

afholdt på Flyinge i Sverige på det tidspunkt, hvor DM & DKF Mesterskaberne normalt ligger. 

DKF sendte 11 ungdomskuske til EM. 

 

Stævnesæsonen i Europa       

Der har været stor aktivitet blandt de danske kuske på de udenlandske baner, med sæsonen startende 

i marts måned i Exloo, Holland, og sluttende med et 4-stjernet stævne i Polen, hvor to danske 

deltagere deltog i 2-spandsklassen. Særligt i foråret blev vi fra flere stævner mødt med udfordringer 

omkring prioritering af kuske i de forskellige klasser, da stævnearrangørerne var usikre på, om de 

kunne håndtere det høje antal tilmeldinger. Selvom det var en vanskelig situation at håndtere, fik 

alle tilmeldte kuske heldigvis lov til at starte i de ønskede klasser. 

Generelt har de danske kuske haft stor succes, og vi kan med stolthed nævne, at vi nu har to 

ponykuske som nr. 1 på FEI's verdensrangliste: Karina Blaabjerg i 1-spand pony og Maria 

Buchwald i 2-spand pony. Det er en imponerende præstation 

 

Danske og Internationale Mesterskaber  

DM og DKF Mesterskaberne blev i år afholdt på DKS' hjemsted, Rævebjerg i Mørkøv, Sjælland. 

Der deltog 66 kuske i 12 forskellige klasser, heraf 4 fra Sverige, 1 fra Norge og 61 fra Danmark. De 

fleste kuske var tilfredse med deres dressur, og kun en enkelt kusk opnåede ikke kvalifikation til 

næste DM. Briefingen før maraton adskilte sig fra tidligere, da TD Jacob Bendtsen understregede 

vigtigheden af hestevelfærd, især på maratonbanen, hvor publikum kunne være kritiske overfor det, 

de så. Der blev lagt vægt på, at et uheldigt billede eller video kunne have negative konsekvenser for 

sporten. Ved både start og slut af maratonen stod dyrlæger parat til at hjælpe kuske og sikre hestenes 

velbefindende. Heldigvis skete der ingen uheld, og Jacob Bendtsen roste kuskene ved festmiddagen 

om aftenen. Præmieoverrækkelserne fandt sted løbende om søndagen, og der var mange smil og 

meget glæde. 

I 2024 har danske kuske deltaget i tre internationale mesterskaber. Først ved EM for ungdomskuske 

i Flyinge, Sverige, hvor flere kuske opnåede flotte placeringer. Maria Buchwald i 2-spand pony 
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udmærkede sig ved at vinde sin klasse og tage guld med hjem. Dette er en stor bedrift, som vi er 

meget stolte af. 

I september deltog fire kuske ved VM for 1-spand hest i Le Pin au Haras, Frankrig. Konkurrencen 

var hård blandt de 80 bedste ekvipager fra Europa, USA og Canada, og de danske kuske sluttede 

som nr. 39, 47, 51 og 59. De leverede stabile præstationer, men det var ikke nok til at nå toppen. 

En uge efter VM for 1-spand blev VM for unge heste afholdt på samme stævneplads i Frankrig. 

Danmark blev repræsenteret af Henrik Høper, som deltog med to heste i 5-års klassen. 

Konkurrencen var skarp, og Henrik sluttede på en flot 6. plads som første uplacerede med den ene 

hest og som nr. 9 med den anden hest ud af 12 deltagere. 

 

Dommersituationen 

Vi mangler akut flere dommere! Dommerne er essentielle til både klubkonkurrencer, landsstævner 

og DM & DKF Mesterskaberne. Anette Kristiansen står for dommernes uddannelse og opfordrer 

personer, med interesse i at blive en del af dommergruppen, til at tage uddannelsen. Du kan finde 

uddannelsesplanen på DKF’s hjemmeside under "Om os" på forsiden, Sportskørsel/Køreudvalget, 

hvor der også er information til arrangører og kuske. For yderligere oplysninger, kontakt Anette. 

I øjeblikket har vi én dommerkandidat, Majken Olsen fra SSK, der allerede er aktiv som dommer i 

keglekørsel og vil begynde at dømme dressur i 2025. Kristina Volmer Christensen fra Lolland er 

dommeraspirant, men har endnu ikke påbegyndt uddannelsen på grund af andre forpligtelser. Vi har 

brug for flere, der vil bidrage til sporten gennem dommerarbejdet! 

 

Revision af FEI reglement og andre dokumenter 

• Pia Skar har oversat ændringer til FEI reglementet og tjekket FEI’s dressurprogrammer for 

rettelser/ændringer 

• Opdatering af Danske Tillægsbestemmelser 

• Udarbejdet et ekstra Let dressurprogram Let 2-2024 

• Standardpropositioner til Landsstævner er blevet justeret i forhold til gældende regler 

 

Kursusaktiviteter 

Der er i år blevet afholdt følgende kurser: 

Banebyggerkursus  25-26 maj 2024 på Revsø Rideskole i Sommersted med instruktør Mette 

Madsen og 3 deltagere: 

• Christina Agervig Hansen, VKS 

• Mia Hedegaard Hansen, ØKS og 

• Alis Søgaard Jensen, FKS 
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Drivingkursus den 26. maj 2024 med instruktør Karen Frederiksen og 3 deltagere: 

• Merete Schelhase, DKS 

• Kersti Jensen, ØKS og 

• Birthe Fogh, SKS 

Drivingkursus den 2. juni 2024 med instruktør Lene Marie Sørensen og 3 deltagere: 

• Christine Agervig Hansen, VKS 

• Julie Moesgaard Jensen, VKS og 

• Randi Lundsgaard, VKS  

 

Elitetræning og talentudvikling  

Der har været uro omkring både hold øst og hold vest, da flere kuske har valgt ikke at deltage i 

træningen. Nogle havde syge heste, mens andre ikke kunne finde tid til træningen. Begge 

instruktører aflyste desuden flere træningsweekender, da de selv skulle deltage i stævner, hvilket 

har resulteret i, at holdene nu er nedlagt. 

Træningen fortsætter dog i en anden form: 

• På Østholdet fortsætter Axel Olin med at træne de kuske, der stadig ønsker det, med et 

minimum på 12 deltagere pr. dag. Lars Heibing støtter Axel ved at koordinere træningen og 

har tilbudt at stille faciliteter til rådighed. 

• På Vestholdet er der fundet en ny instruktør, Jürgen Johannsen fra Tyskland. Susanne 

Bommelund står for at arrangere tid, sted og økonomi. 

 

Tak 

Sportskørsel/Køreudvalget ønsker at sende en stor tak til en række dedikerede personer. Først og 

fremmest tak til Pia Skar, som i mange år har stået for oversættelsen af FEI-reglementet, inklusive 

de årlige ændringer. Vi håber, at hun vil fortsætte dette vigtige arbejde i flere år endnu. Derudover 

takker vi også Pia for den store hjælp, hun altid yder, når der opstår spørgsmål eller tvivl om de 

mange regler, som hun har en omfattende viden om. 

 

En særlig tak går til Henrik Høper og Gerhard Wiechert, der ledsagede ungdomskuskene til EM i 

Sverige. Selvom alt ikke gik helt gnidningsfrit, kørte kuskene godt og opnåede flere flotte 

disciplinplaceringer. Maria Buchwald imponerede yderligere ved at vinde guldmedaljen i 2-spand 

pony. 

 

Endelig en stor tak til Chef d’equipe Henning Clausen, som tog til VM for 1-spand hest i Frankrig 

med fire friske kvindelige kuske, der repræsenterede Danmark flot. 
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Arbejdsplanen for 2025 ser, udover de sædvanlige opgaver vi beskæftiger os med, sådan ud: 

 

• Hestevelfærd er blevet tidens store tema. Det giver udfordringer til os alle sammen, kuske, 

trænere, dommere, stewards, banebyggere, stævnearrangører, TD’ere, dyrlæger og også 

Sportskørsel/Køreudvalget. Vi arbejder på at lave noget forskellige retningslinjer omkring 

emnet til alle i det nye år.  

• Handicapkuske skal have mere opmærksomhed. Her er særligt Susanne Bommelund og 

Elisabeth Flensted fremme i skoene og har bl.a. kontakt til DRF og Parasport Danmark. 

• Opdatering af Danske Tillægsbestemmelser 

• Gennemgå standardpropositionerne til Landsstævner med henblik på opdatering 

• Gennemgå og evt justere DKF’s kvalifikationskrav til Danske Mesterskaber og FEI 

Mesterskaber 

• Banebyggerkursus til keglebaner og maratonforhindringer i foråret inden udendørssæsonen 

starter. 

• Der kommer mange nye FEI dressurprogrammer, som skal køres i 2025: 

o Children og Juniorerne får nye programmer 

o U25 skal køre 2*HP1 og 2*HP2 

o 2 - spand hest og pony får nye 2* og 3* programmer 

o 4 - spand hest og pony får nye 2* og 3* programmer  

       Det kommer til at kræve stor opmærksomhed fra os alle 

 

 

Med venlig hilsen 

Sportskørsel/Køreudvalget 

 

Arnild Arp-Hansen, Susanne Bommelund, Anette Kristiansen, Josefine Frost og Henrik Høper 

 


